
-1 40 1

2008 DEC 1 1.

Fidesz - Magyar Polgári Szövetsé g
Országgyű lési Képviselőcsoportja

Kékkő i Zoltán
országgy ű lési képviselő

Dr. Szili Katalin
Az Országgyűlés elnöke
részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök Asszony!

írásbeli választ iténvlő kérdés

„Élelmiszerbiztonsági válság?” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján
kérdést kívánok benyújtani

Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszternek .

Tisztelt Miniszter Úr !

Úgy gondolom felesleges sorolni az elmúlt napok, hetek, hónapok és évek alat t
felszínre tört élelmiszerekkel kapcsolatos, finoman fogalmazva is botránygyanú s
eseteket. Ezek egy része a fogyasztók egészségét is veszélyeztet ő termék volt .
Azonnal jött is rendre a szokásos bejelentés, hogy ezen termékek csak csekél y
mennyiségben (jóval a határérték alatt) tartalmaznak egészségre ártalma s
anyagokat, és csak ezek folyamatos és nagymennyiség ű fogyasztása okozhat
károsodást .

Tisztelt Miniszter Úr !

Ez utóbbi állítás — bár nyilvánvalóan az egyedi esetre igaz — megítélésem szerin t
végtelenül cinikus és álságos, sőt bizonyos értelemben hamis üzenet .

Miért is?



Mert :
- raktározódhat a szervezetben ,

a különböző, ily módon a szervezetbe került „csekély mennyiségű”
anyagok akár egymás hatását felerősíthetik.(Jó példa erre a most
nyilvánosságra került, külföldön végzett ivóvíz esete, melyben gyógysze r
és vegyszermaradványok voltak, egymás hatását erősítve). Teljesen
kézenfekvő, hogy ez az élelmiszerekkel bevitt anyagok esetében i s
előfordulhat

Az elmúlt hét egyik büszke híre volt, hogy eredményes volt a Csillagszóró
hadművelet akciója, hiszen a vizsgálatok során, az ellen őrzések 46 %a-nál
találtak hiányosságokat .

Miniszter Úr !

Ertem én az eredményes jelz őt. Ez nyilván alapos, körültekintő, mindenre
kiterjedő, szektor semleges (és még számos jelző jöhet) vizsgálatot jelent, és jó l
példázza a hatóságék kiváló munkáját . Ez utóbbit szakmailag nem is vono m
kétségbe. Én azonban azt gondolom, hogy az egyenesen elképesztő , hogy
minden második ellenőrzés hiányosságokat, mulasztásokat tár fel, azaz a
vizsgálatba vont körben tevékenykedők fele nem tartja be a hatályo s
jogszabályokat, kárt okozva a fogyasztóknak .

Számos ok lehet e mögött, melyek els ősorban politikaerkölcsi vonatkozásúak ,
de erre most nem kívánok kitérni, de ok lehet, hogy :

- az évek során nincs célzott, folyamatos és alapos hatósági ellenőrzés . Ennek
oka lehet szervezetépítési hiba, létszámhiány, költséghiány, stb . ,
- a kiszabható bírság nem ér célt ,
- nem koherens a jogszabályi háttér
- nincs kellő összehangoltság az ellenőrző szervek között, és végül
- a korrupció gyanúja is felébredhet .

Kérdezem ezért Miniszter urat, milyen lépéseket tervez a legközelebbi jöv őben
ezen igen káros és kóros folyamatok gyökeres elfojtására?

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2008 december 10-én

Kékkői Zoltán
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